
اشتباهات گذشته در كاراته تكرار نشود
پس از ماه ها بلاتكليفي رئيس فدراس��يون 
كاراته انتخاب شد و حالا رئيس جديد براي 
سروسامان دادن به اين رشته كار دشواري 
را در پيش دارد. فرجي در واقع فدراسيوني 
را تحويل گرفته كه با بدهي هاي سنگيني 
روبه است و همين مشكلات مالي مي تواند 
حواشي تازه اي به وجود بياورد. با اين حال 
موضوع اصلي كه مي تواند به بقاي مديريت 
جديد كمك كند نتايج تيم ه��اي ملي در 
عرصه هاي بين المللي است. پتانسيل فني كاراته كاران كشورمان بالاست 
و تيم يك دستي را در اختيار داريم. خوشبختانه اين يك نقطه عطفي براي 
فدراسيون است تا بتواند موفقيت هاي كاراته را تداوم ببخشد. منتها با توجه 
به چالش هايي كه از قبل با آنها مواجه هستيم رئيس فدراسيون بايد تلاش 
كند تا نظرات مختلف با يكديگر همسو شوند و از سوي ديگر جامعه كاراته 
نيز بايد دست از س��هم خواهي بردارد تا در المپيك شاهد درخشش ملي 
پوشانمان باشيم. بها دادن به پيشكسوتان كاراته از ديگر مواردي است كه 
انتظار مي رود در مديريت جديد در دستور كار قرار بگيرد. استفاده از تجربيات 
آنها و همسو كردند مخالفان و موافقان چالش اساسي است كه برطرف كردن 
آن بسياري از مشكلات را حل خواهد كرد. البته اهميت كميته فني را نيز 
نبايد فراموش كرد؛ در گذشته شاهد حضور افرادي در اين كميته بوديم كه 
با كاراته روز دنيا آشنايي نداشتند. اهالي كاراته انتظار دارند كه اشتباهاتي 
كه سرپرست قبلي انجام داد و تنها به افرادي كه پشت در اتاقش رفت و آمد 
داشتند، بها مي داد دوباره تكرار نشود. ورود كاراته به المپيك اين فرصت را به 
ملي پوشان كشورمان مي دهد تا قدرت خود را اين بار در تاتامي توكيو نشان 
دهند. پرداخت نشدن پاداش ها پس از مسابقات جهاني ملي پوشان را دلخور 
كرده است. اگرچه ورزشكاران بايد از لحاظ مالي تأمين باشند تا بدون دغدغه 
روي ورزش تمركز كنند، ولي با اين حال آنها بايد بدانند كه مسئوليت شان 
از گذشته سخت تر شده است. در حال حاضر يك پروسه سه ساله تا المپيك 
2020 را در پيش داريم و در صورتي كه سرمايه گذاري و توجه ويژه به كاراته 

شود بدون شك المپين هاي كاراته در المپيك مدال آوري خواهند كرد. 

 با هرگونه زياده خواهي مخالف هستيم 
انتقاده��اي وق��ت و بي وق��ت ك��رش، 
سرمربي تيم ملي هم تبديل به سريال 
ناتمام براي فوتبال ش��ده است. مهدي 
تاج با تأكيد بر اينكه تيم ملي اولويت اول 
فدراسيون است، گفت: »تمام اردوها و 
برنامه هاي تيم ملي بر اساس برنامه هاي 
تدوين شده اجرا مي ش��ود و بدون استثنا اين برنامه ها بر اساس 
زمان بندي بدون وقفه قابل اجراس��ت. با هرگونه زياده خواهي 
درباره تيم ملي مخالف هستيم. البته كرش نقطه نظرات خودش 
را گفته، اما بايد گفت كه فدراسيون فوتبال به همه باشگاه هاي 
فوتبال توجه ويژه اي دارد و بدون شك تيم ملي و باشگاه هايي كه 
در آسيا توپ مي زنند در اولويت قرار دارد. سعي مان بر اين است 

كه هر چه زودتر مشكلات را حل كنيم.«

چه كسي پاسخگوي ناكامي ها در ورزش است؟
المپيك ريو، اتفاقات ناخوشايند و ناكامي هاي زيادي را به خصوص در 
چند رشته خاص به همراه داشت. ناكامي هايي كه بعد از گذشت پنج ماه، 
نه فقط پاسخي قانع كننده و توضيحي درخصوص اين ناكامي ها ارائه 
نشده كه اقدامي نيز براي بررس��ي آنها صورت نگرفته است. مسئله اي 
ناشي از بي توجهي مس��ئولان در قبال اتفاقات ناخوشايندي است كه 
بدون شك بررسي و ارز يابي دلايل آن مي تواند گامي براي پيشگيري از 

تكرار دو يا چند باره آن باشد. 
هرچند وزير ورزش و جوانان روز گذش��ته و درحالي كه دو ماه و نيم از 
نشستنش بر مسند رياست ورزش مي گذرد، معاونت ورزش قهرماني را 
مسئول رسيدگي به اين موضوع و ناكامي هاي برخي رشته هاي ورزشي 
در المپيك از جمله تكواند و ارائه گزارشي در خصوص آن معرفي كرد، 
اما هنوز اين ابهام وجود دارد كه آيا دلايل بروز ناكامي هاي المپيك مورد 
بررسي قرار مي گيرد تا ديگر شاهد بروز اتفاقاتي نظير آن نباشيم يا... اين 
تنها وعده اي خواهد بود براي آرام كردن جو انتقادي كه مسئولان طراز 

اول ورزش كشور را نشانه رفته است؟
جلسه بررسي دلايل ناكامي در المپيك البته بايد خيلي پيشتر از اين 
برگزار مي شد. مسئله اي كه اگر مورد توجه قرار گرفته بود، شايد شاهد 
تكرار آن در جام جهاني تكواندو نبوديم، اما بي توجهي به اين مهم باعث 
ش��د كه ناكامي هاي ريو، تكرار و تكرار شود. چراكه دليل اين ناكامي ها 
هرگز ريشه يابي نشد تا اقدامات لازم براي پيشگيري از تكرار آن انجام 
شود، اما امروز هم كه وعده بررس��ي اين ناكامي داده شده نبايد از اين 
مسئله مهم چشم پوشي كرد كه ريشه يابي ناكامي ها تنها زماني مي تواند 
مثمر ثمر و تأثير گذار باش��د كه به صورت علمي و كارشناسانه و به دور 
از هر گونه حب و بغضي انجام شود و به برگزاري چند جلسه دورهمي و 
تكرار مكرارت بي فايده ختم نشود. اتفاقي كه تجربه آن را در چند رشته 
ورزشي خاص از جمله تكواندو شاهد بوده ايم. ورزشي كه بعد از تك نقره 
لندن جلسات زيادي براي بررس��ي دلايل آن برگزار شد، اما نتيجه اش 
چيزي جز دست  خالي ورزشكاران ايران در ريو نبود. مسئله اي كه نشان 
از ناكارآمد بودن جلسات بررسي و عرض يابي ناكامي هاي لندن داشت. 
اما ش��ايد مهم تر از برگزاري جلس��ات بررس��ي ناكامي ها اين باشد كه 
چه كس��ي قرار است پاس��خگوي اين اتفاقات ناخوش��ايند باشد؟ اين 
مسئله زماني اهميت پيدا مي كند كه كميته ملي المپيك با بيان اينكه 
فدراسيون ها بايد پاسخگو باشد،  توپ را به زمين حريف مي اندازد و خيلي 
ساده شانه از زير بار مسئوليت خالي مي كند. البته كه فدراسيون ها بايد 
پاسخگو باشند و بديهي است كه مس��ئوليت كل ورزش با وزارت است 
اما كميته ملي المپيك مس��ئوليتي غير قابل انكار در خصوص كاروان 
المپيك و نتايج آن دارد و حتي اگر فدراسيون ها بايد پاسخگوي نتايج 
رقم خورده باشند، اين مسئوليت كميته ملي المپيك را نفي نمي كند. 
خصوصاً در اين زمينه كه كميته بايد فدراسيون ها را ملزم به پاسخگويي 
كند و چه بسا اگر كميته چنين درخواستي نداشته باشد، فدراسيون ها 
هرگز به صرافت آن هم نيفتند كه بايد جوابگوي ناكامي هاي خود بوده 
و اقدامي براي عدم تكرار آن انجام دهند. در واقع انداختن توپ به زمين 
فدراسيون ها نمي تواند دليلي قانع كننده باشد كه كميته ملي المپيك يا 

حتي وزارت ورزش پاي خود را از اين ماجرا بيرون بكشند. 
واقعيت اين است كه ناكامي ها هم به اندازه موفقيت ها به پاي كميته ملي 
المپيك و وزارت ورزش نوشته مي شود. پس قبل از هر كسي، اين مسئولان 
رده بالاي ورزش كشور هستند كه بايد پاسخگوي ناكامي ها بوده و شرايطي 
را رقم بزنند كه فدراسيون ها و متهمان رديف اول اين پرونده خود را ملزم 
به پاسخگويي كرده و گامي براي جبران آن بردارند. اما آنچه مسلم است 
ناكامي هاي رقم خورده در المپيك با چند گزارش پيش پا افتاده جبران 

نمي شود و اين پرونده نياز به نگاهي كارشناسانه دارد. 

در حالي امروز پرس�پوليس در اهواز به مصاف 
فولاد مي رود كه ديروز استقلال برابر استقلال 
خوزستان دو بر يك باخت و تراكتور جدي ترين 
رقيب قرمزها برابر صنعت نفت به تساوي رسيد. 
استقلال و استقلال خوزس��تان ديروز در سومين 
ديدار هفته هفدهم ليگ برتر با توجه به محروميت 
تماشاگران استقلال در ورزشگاه خالي از تماشاگر 
آزادي مقابل هم قرار گرفتند. شاگردان منصوريان 
بر خلاف پيش بيني ها در نيمه اول بازي نمايش قابل 
قبولي نداش��تند و اين آبي ها خوزستان بودند كه 
بهتر ظاهر شدند. در اين نيمه شاگردان سيروس 
پور موسوي با استفاده از ضدحمله هاي خطرناك 
دو، سه بار دروازه استقلال را تهديد كردند كه حتي 
نانگ موفق شد دروازه استقلال را باز كند، اما صحنه 
از نظر داور آفسايد بود. در دقيقه 21سانتر فوق العاده 
از سمت چپ با ضربه سرضرب نانگ همراه شد و 
دروازه باز ش��د، اما داور اين صحنه را آفسايد اعلام 
كرد. اين در حالي است كه كارشناسان داوري معتقد 

بودند كه گل استقلال خوزستان سالم بوده و داور به 
اشتباه آفسايد اعلام كرده است. جريان بازي در نيمه 
دوم هم مانند چهل و پنج دقيقه اول پيگيري شد و 
استقلال خوزستان سرانجام در دقيقه 68 مزد بازي 
حساب شده اش را گرفت و حسن بيت سعيد از روي 
يك ضربه ايستگاهي از سمت چپ محوطه جريمه 
به زيبايي دروازه استقلال را باز كرد تا يك بر صفر از 
همنام تهراني اش جلو بيفتد. استقلال خوزستان در 
دقيقه 83 توسط علي اصغر عاشوري به گل دوم هم 
رسيد، اما يك دقيقه بعد كاوه رضايي يكي از گل هاي 
خورده را جبران كرد. در ادامه محمد طيبي در دقيقه 
90 از بازي اخراج شد تا خوزستاني ها 10نفره شوند. 
استقلال در دقايق تلف شده به گل دوم هم رسيد، 
اما داور گل را به نشانه آفسايد نپذيرفت تا در نهايت 
آبي هاي خوزستاني با نتيجه دو بر يك مقابل همنام 
تهراني شان پيروز شوند و منصوريان و شاگردانش 

شكست تلخي را تجربه كنند. 
در س��اير بازي هاي ديروز تراكتور س��ازي در تبريز 

برابر صنعت نفت به تساوي دو – دو رسيد تا فرصت 
صدر نشيني موقت را از دست بدهد. تراكتور با اين 
تساوي 34 امتيازي شد و با يك بازي بيشتر نسبت به 
پرسپوليس 35 امتيازي همچنان در رده دوم قراردارد. 
در ديگر بازي ها صبا پس از هفته ها رنگ پيروزي ديد و 

توانست يك بر صفر پيكان را شكست دهد. 
   فولاد – پرسپوليس، ساعت 15

پرسپوليس��ي ها در روزهايي كه اختلافات كرش و 
برانكو به اوج رسيده به اهواز رفته اند تا امروز در ادامه 
هفته هفدهم ليگ برتر برابر فولاد خوزس��تان قرار 
بگيرند. آنها با 35 امتياز صدرنشين ليگ هستند و 
تراكتور جدي ترين تعقيب كننده قرمزها، ديروز با 
تس��اوي مقابل صنعت نفت 2 امتياز از دست داد تا 
امروز قرمزها به دنبال افزايش فاصله شان با شاگردان 
قلعه نوعي در صدر جدول باشند. هر چند در هفته 
چهاردهم ليگ شكست ناپذيري پرسپوليس با باخت 
مقابل ذوب آهن شكست، اما شاگردان برانكو در ادامه 
با دو پيروزي پياپي نشان دادند كه همچنان اميد اول 

قهرماني هستند. پرسپوليس هفته گذشته توانست 
سايپا را شكست دهد تا روند خوب اين تيم در نيم 
فصل دوم هم ادامه داشته باشد و آنها در حالي امروز در 
هفته هفدهم در اهواز به مصاف فولاد مي روند كه اين 
مسابقه تقابل بهترين خط دفاعي ليگ و تيمي است 
كه آقاي گل ليگ را در تركيبش دارد. پرسپوليس با 
پنج گل خورده در 16 بازي گذش��ته نشان داده كه 
كمتر مهاجمي توان رد شدن از خط دفاعي قدرتمند 
اين تيم را دارد، در آن سو ساسان انصاري كه قرمزها 
شايد حسرت بخورند كه چرا به راحتي اول فصل اين 
بازيكن را از دست دادند، با 12گل زده در خط حمله 
فولاد به ميدان مي رود. البته در پرسپوليس هم مهدي 
طارمي با گلزني در چند هفته اخير دوباره به اميد اول 
قرمزها در خط حمله تبديل شده و رقابت او و انصاري 
براي گلزني مي تواند يكي از جذابيت هاي بازي امروز 

پرسپوليس و فولاد باشد. 
در سوي ديگر فولاد هم بر خلاف فصل گذشته در ليگ 
شانزدهم با نعيم سعداوي بهتر نتيجه  را گرفته است 
و قرمزپوشان خوزستاني جزو تيم هاي بالاي جدولي 
هستند و با 23 امتياز قبل از بازي هاي هفته هفدهم 
در رده ششم جدول قرار گرفته اند. شاگردان سعداوي 
اگر چه در دو بازي اخيرشان نتوانسته اند، پيروز شوند و 
در آخرين بازي برابر ماشين سازي به تساوي بدون گل 
رسيده اند.  با اين حال فولاد نشان داده در خانه به كمتر 
تيمي باج مي دهد و به نظر مي رس��د پرسپوليس كار 
سختي براي پيروزي داشته باشد. برانكو هم ديروز با 
اشاره به شرايط خوب فولاد در ليگ شانزدهم گفت كه 
نتيجه مسابقه امروز قابل پيش بيني نيست: »فولاد به 
فوتبال ديرينه و معروف خوزستان بازگشته، مي توانم 
بگويم فردا مي ش��ود از بازي انتظار يك ب��ازي زيبا را 
داشت، اما به هر حال نتيجه نامعلوم است و هر دو تيم 
تلاش مي كنند بهترين نتيجه را بگيرند.«  نعيم سعداوي 
هم ديروز درباره رويارويي با پرسپوليس گفت: »جايگاه 
ما نش��ان دهنده تلاش ما در اين فصل است، اما هنوز 
اشباع نشده ايم و رؤياهاي زيادي داريم.  مطمئن باشيد 
كه شيران جوان فولاد اجازه نمي دهند كه هر حريفي به 
حريم شان تعدي كند.  تمام تلاشمان را مي كنيم امروز 

روز فوتبالي خوبي را براي خوزستان رقم بزنيم.«
  ساير بازي هاي امروز

رويارويي دوباره سپاهان و نفت از ديگر مسابقات هفته 
هفدهم ليگ برتر فوتبال است. شاگردان ويسي و علي 
دايي پس از بازي جنجالي شان در جام حذفي دوباره 
به هم رسيده اند، مسابقه اي كه با توجه به نتايج نفت 
و سپاهان در هفته هاي اخير، براي هر دو تيم حياتي 
اس��ت. ذوب آهن كه با مجتبي حسيني فوق العاده 
نتيجه گرفته در تهران به مصاف سايپا مي رود. در 
ساير ديدارهاي امروز هم دربي هاي تبريز و مشهد 
برگزار مي شود و گسترش فولاد – ماشين سازي و 

پديده - سياه جامگان به مصاف هم مي روند. 
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چـهـرهها

88498432سرويس ورزشي

كشتي گير  به خاطر پول به آذربايجان مي رود 
يك كش��تي گير ديگ��ر از اي��ران راهي 
آذربايجان ش��د تا براي تيم ملي كشتي 
اين كشور در رقابت هاي مختلف به ميدان 
برود.  بابك دژباني كه در سال 2011 براي 
تيم ملي كش��تي فرنگي ايران مدال نقره 
گرفته بود و بعدها به دليل مثبت ش��دن 
دوپينگش دو س��ال از حضور در ميادين محروم شد به يك باره از 
آذربايجان سر در آورده است. منصور برزگر پيشكسوت كشتي ايران 
در اين باره مي گويد: »كشتي گيران ما به خاطر پول به كشورهاي 
ديگر مي روند و اگر تأمين باشند هيچ وقت اين كار را انجام نمي دهند. 
متأسفانه بسياري از ورزشكاران ما در فقر مالي به سر مي برند. نبايد به 
آنها خودفروخته يا وطن فروش گفت. بدون شك اين ورزشكاران براي 

يك وجب خاك ايران جان خودشان را هم مي دهند.«

دنيا حيدري

كاراته بايد در المپيك مدال كسب كند
مجمع انتخاباتي رياست فدراسيون كاراته 
ديروز درحال��ي در آكادمي ملي المپيك با 
رياست وزير ورزش و جوانان تشكيل شد كه 
در پايان رأي گيري محمدصادق فرجي به 
عنوان رئيس فدراسيون انتخاب شد. مسعود 
س��لطاني فر در اين باره گف��ت: »از ابتداي 
حضورم در وزارتخانه قول داديم تا پيش از پايان سال فدراسيون هايي 
كه با سرپرست اداره مي شوند تعيين تكليف كنيم. رئيس فدراسيون 
كاراته مورد حمايت وزارت ورزش و جوانان و كميته ملي المپيك خواهد 
بود. ما برنامه هاي خود را با كميته ملي المپيك به صورت هماهنگ جلو 
مي بريم. اين هم افزايي و همگرايي ان شاء الله باعث توسعه ورزش خواهد 
شد. از رئيس فدراسيون كاراته خواسته ايم كه از تمام ظرفيت هاي موجود 

استفاده كند تا فدراسيون كاراته در المپيك مدال كسب كند.«

مهرانبهنامفر

كارشناس كاراته

سعيداحمديان
گزارش

شيوا نوروزي

چشم اميد رقباي پرسپوليس به فولاد

سلام دوباره آبي ها به بحران

كمتر كس��ي تصور مي كرد پپ گوارديولا، سرمربي موفق سال هاي 
دور بارسا و مربي پيروز بايرن مونيخ آلمان در فوتبال انگلستان چنان 
زمين گير شود كه خودش بگويد س��ابقه نداشته تيم هايش با صدر 
جدول اين همه فاصله داشته باشند. منچسترسيتي هرچند با گوارديولا 
شروعي خوب داشت اما اين روزها اصلاً حال و روز خوبي ندارد. شايد به 
همين علت باشد كه شايعه پيوستن ليونل مسي و پيشنهاد اغواكننده 

سران من سيتي به فوق ستاره آرژانتيني بارسا دوباره سر زبان ها افتاده 
است.  نشريه سان خبر داد باشگاه منچسترس��يتي آماده پرداخت 
100ميليون پوند به مسي اس��ت كه مي تواند ركورد نقل و انتقالات 
تاريخ فوتبال را بشكند.اين در حالي است كه مذاكرات بارسا و مسي 
براي تمديد قرارداد هنوز به نتيجه نرسيده و ستاره آرژانتيني هنوز 

تصميم نهايي اش را مشخص نكرده است.

پيشنهاد 100 ميليون پوندي سيتي براي مسي

امروز؛ هفته نوزدهم ليگ واليبال
هفته نوزدهم رقابت هاي ليگ برتر واليبال درحالي امروز با برگزاري شش 
ديدار پيگيري مي شود كه شهرداري اروميه براي قطعي كردن صعودش به 
پلي آف ليگ برتر به دنبال پيروزي برابر شهرداري اراك است. سايپا و خاتم در 
خانه واليبال تهران به مصاف يكديگر مي روند. سرمايه كه با 16 برد و 44 امتياز 
صدرنشين است، از تيم پارسه تهران پذيرايي مي كند، پيكان تهران، تيم دوم 
جدول و همچنين پرافتخارترين تيم اين رقابت ها مهمان صالحين ورامين 
است. هاوش گنبد نيز به مصاف عمران شهرداري اين شهر مي رود. شكست در 
اين ديدار به معناي از بين رفتن اميد هاوش براي صعود به آف است. شهرداري 

تبريز و كاله مازندران هم به مصاف يكديگر مي روند. 
-------------------------------------------------------------

برتري نفتي ها در دربي خوزستان در ليگ بسكتبال
هفته پانزدهم رقابت هاي بسكتبال دوشنبه با برگزاري پنج ديدار به پايان 
رسيد كه در حساس ترين ديدار اين هفته، نفت آبادان حساب 78 به 65 
پتروشيمي ماهشهر را شكست داده و دربي خوزستان را به سود خود پايان 
داد. در ادامه رقابت هاي اين هفته، شهرداري گرگان در خانه ميزبان تيم 
قعر جدولي لوله آ. اس شيراز بود كه موفق شد به برتري 84 بر 60 رسيده 
و نخستين برد خانگي را در اين فصل كس��ب كند. جدال شهرداري ها در 
 اين هفته بين اراك و كاشان بود كه اراكي ها شكست سنگيني را با نتيجه

 98 بر 79 تجربه كردند. دانشگاه آزاد نيز در ديداري نزديك، شهرداري تبريز 
را با حساب 63 بر 62 از سد راه برداشت و آخرين ديدار دوشنبه نيز با برتري 

72بر53 شيميدر مقابل نيروي زميني به پايان رسيد. 
-------------------------------------------------------------

فقط تمرين با خودمان فايده اي ندارد
ندا شهسواري، ملي پوش پينگ پنگ بانوان ايران كه حضور در دو المپيك را در 
كارنامه خود دارد و در دومين تور ايراني پينگ پنگ به قهرماني رسيد برگزاري 
ديدارهاي تداركاتي براي رسيدن به موفقيت را بسيار مهم خواند: »نياز به 
حريفان تمريني حس مي شود و اگر قرار باشد در اردوها خودمان با خودمان 
تمرين داشته باشيم فايده اي ندارد و پيشرفتي نخواهيم داشت، اما اگر از 

حريفان تمريني بسيار خوب استفاده كنيم به نفع تيم   ملي خواهد شد.«

جوانمردي، ورزشكار تماشايي پارالمپيك شد
س��اره جوانمردي، ملي پوش تيم تيران��دازي، به عن��وان يكي از 230 
ورزشكار تماشايي معرفي ش��د. بانوي پارالمپيكي تيراندازي ايران كه 
پله هاي ترقي را يكي پس از ديگري طي مي كند و توانسته طي سال هاي 
گذشته توانايي هاي بالقوه خود را يكي پس از ديگري به نمايش بگذارد، 
بعد از برنز لندن، عزم خود را براي كسب طلاي المپيك جزم كرد و در ريو 
توانست دو مرتبه به گردن آويز طلاي اين رقابت ها دست يابد. موفقيتي 
كه باعث شده تا وب سايت رسمي كميته بين المللي پارالمپيك كه در 
پي معرفي ورزشكاران شاخص 22 رشته  پارالمپيك تابستاني است، نام 

او را نيز در بين ورزشكاران تماشايي ريو قرار دهد.

 كم توجهي هاي دنباله دار فدراسيون فوتبال
در قبال ناظم الشريعه و عدم پرداخت پاداش تيم سوم جهان

فوتسال را تحويل نمي گيرند
با گذشت چهار ماه از س�ومي تيم ملي فوتسال ايران در جام جهاني 
هنوز نه خبري از پرداخت پاداش ها شده و نه قرارداد سرمربي تيم ملي 
تمديده شده است. با اينكه انتظار مي رفت درخشش فوتساليست هاي 
ايراني در جام جهاني تلنگري به مسئولان فدراسيون فوتبال بزند، اما 
تغييري در رفتار اين فدراس�يون با فوتس�ال ايجاد نش�ده اس�ت. 

  سرمربي قرارداد ندارد!
تيم ملي فوتسال اولين مدال ورزش ايران در رشته هاي تيمي را كسب 
كرده منتها مسئولان فدراسيون همه تمركزشان روي فوتبال است و 
به فوتسال به چشم بچه س��رراهي نگاه مي كنند. مهرماه گذشته بود 
كه ش��اگردان محمد ناظم الشريعه با شكس��ت پرتغال بر سكوي سوم 
جهان ايستادند. موفقيت اين تيم در شرايطي محقق شد كه شاگردان 
ناظم الشريعه با كمترين امكانات و مخارج بر سكوي جهاني ايستادند 
در حالي كه ساير رقبا امكاناتي در حد استانداردهاي روز دنيا در اختيار 
تيم هايش��ان قرار مي دهند. از آن زم��ان به بعد ت��اج و همكارانش در 
كميته فوتسال براي تمديد قرارداد س��رمربي دست دست مي كنند. 
اگرچه صراحتاً نارضايتي ش��ان را از تمديد قرارداد ناظم الشريعه نشان 
نداده اند، اما دستمزدي به او پيشنهاد داده اند كه ناظم الشريعه حاضر به 
امضاي قرارداد نشده است. اين رفتار در حالي از مسئولان فدراسيون 
سر زده كه تيم ملي كش��ورمان پس از درخشش در جام جهاني نامزد 
جايزه بهترين تيم فوتس��ال جهان نيز شده اس��ت. گفته مي شود رقم 
پيشنهادي فدراس��يون 120 ميليون تومان است و تغييري نسبت به 
قبل از جام جهاني نكرده است. به رغم موفقيت هاي اخير تيم ملي در 
عرصه جهاني كميته فوتسال تلاش��ي براي جبران گذشته نمي كند. 
پايين بودن رقم قرارداد سرمربي ايراني تيم ملي يكي از انتقاداتي است 
كه همواره به فدراسيون و كميته فوتس��ال وارد بوده و پيشنهاد ارائه 
ش��ده به ناظم الش��ريعه براي تمديد قرارداد اين ادعا را تأييد مي كند. 
بها ندادن به دانش مربيان وطني و موفقيت هاي آنها عادت بدي است 
كه در فدراسيون به شدت جا افتاده و به نظر نمي رسد به اين زودي ها 
تحولي رخ دهد. در حالي كه مربيان خارجي ناموفقي چون خس��وس 
مورد احترام مسئولان بودند. بي توجهي به مربيان ايراني و پايين بودن 
دس��تمزد آنها انتقادي است كه وحيد شمسايي س��رمربي فعلي تيم 
تأسيسات دريايي در گفت وگو با فارس مطرح كرد: »جاي كسي نيستم، 
اما قطعاً ناظم الشريعه براي كشورمان زحمت كشيده و بايد منزلتش 
حفظ شود. ما يك خرده غريبه پرست هستيم بايد به كساني كه در راه 
كمك به فوتسال محكم قدم برداشته اند به آنها كمك كنيم. تيم هاي 
ديگر ملي هم در دنيا تك و توك بازي مي كنند اين مسئله مي تواند براي 
آينده تيم ملي خطرناك باشد كه اين تيم را رها كنيم بايد براي تيم ملي 

پشتوانه سازي كرد. البته صانعي اكنون مشغول انجام اين كار است.«
  وعده پاداش

قبل و بعد از جام جهاني وعده هاي زيادي به فوتساليس��ت ها داده شد، 
وعده هايي كه از همان اول هم به نظر مي رسيدند هرگز به واقعيت نزديك 
نشوند. علاوه بر پاداش فدراسيون، وزارت ورزش نيز قولي مبني بر دادن 
پاداشي 5 هزار دلاري به فوتساليست ها داده بود كه بر خلاف فدراسيون 
به موقع و پس از بازگشت ملي پوش��ان به ايران به حسابشان واريز شد. 
فدراسيون هم با فرصت طلبي  ادعا كرد پاداش واريزي از سوي آنها بوده 
نه وزارت ورزش! خوشبختانه وزارتي ها خيلي زود به اين قضيه واكنش 
نش��ان دادند وگرنه فدراس��يوني ها همچنان بر موضع خود پافشاري 
مي كردند. با اين وجود طب��ق وعده هيئت رئيس فدراس��يون پاداش 
1000 دلاري براي برد برزيل، پاداش 1250 دلاري براي برد پاراگوئه، 
پاداش 1500 دلاري براي كسب عنوان چهارمي و پاداش 2000 دلاري 
براي كسب عنوان سومي پرداخت مي ش��د كه هيچ كدام از آنها هنوز 
محقق نشده است. متأسفانه مسئولان فدراسيون هيچ اهميتي به حال 
و روز ملي پوشان فوتسال نمي دهند و علت پرداخت نشدن پاداش ها را 
نيز اعلام نمي كنند. كمبود بودجه همواره بهانه اي براي محقق نشدن 
وعده ها بوده كه البته اين ادعا در فدراسيون فوتبال قابل قبول نيست. در 
روزهاي گذشته ناظم الشريعه در گفت وگو با خبرگزاري مهر مدعي شد 
كه مراسم تقدير و تشكر از فوتساليست ها در ماه بهمن برگزار خواهد شد 
و پاداش ها نيز سرانجام به دست فوتساليست ها خواهد رسيد. حتي در 
صورتي كه اين مراسم نيز در اوايل بهمن برگزار شود، اما باز هم نمي توان 

بي توجهي به فوتسال را ناديده گرفت. 

پوگبا متعلق به سطح بالاي فوتبال است
زلاتان ابراهيموويچ مهاجم سوئدي منچس��تر يونايتد از هم تيمي 
فرانسوي اش دفاع كرد. زلاتان كه يك شنبه شب گل تساوي تيمش 
مقابل ليورپول را به ثمر رساند در دفاع از پل پوگبا گفت: »بدون اين 
فشارها ما نمي توانيم در بالاترين سطح فوتبال روي پاهاي خود بياستيم، 
من فكر مي كنم پوگبا هم اين شرايط سخت را دوست دارد ما بايد از 
اين شرايط درس بگيريم، پوگبا متعلق به بالاترين سطح فوتبال است و 

وجود چنين شرايط و فشارهايي در اين سطح طبيعي است.«

وقتي رونالدو به راموس روحيه داد
س��رخيو راموس در جريان ديدار دو تيم رئال مادريد و س��ويا به 
اشتباه دروازه خودي را باز كرد و زمينه ساز شكست مردان زيدان 
شد، راموس كه پيش از اين به مرد گل هاي طلايي و پيروزي بخش 
دقايق پاياني رئال تبديل شده بود بعد از اين اتفاق با حمايت رونالدو 
روبه رو شد. رونالدو بلافاصله بعد از گلي كه راموس به تيمشان زد 
به او گفت: »بايد سرمان را بالا بگيريم، بايد با تمام توان بازي كنيم 

و روحيه خودمان را حفظ كنيم.«

چيني ها به دنبال كاستا و كاواني
رئيس باشگاه تيانجين كوانجيان چين مدعي شد كه اين باشگاه با مهاجم 
اسپانيايي چلسي و مهاجم اروگوئه اي پاري سن ژرمن به توافق رسيده 
است. يوهوي گفت: »با مدير برنامه هاي روي كاستا صحبت كرده ايم، 
در مورد كاواني هم مذاكراتي داشته ايم و تقريباً در هر دو مورد به توافق 
نهايي نزديك شده ايم.« صحبت هاي مدير اين باشگاه درخصوص به 
خدمت گرفتن كاستا و كاواني در ش��رايطي رسانه اي مي شود كه در 

خبرها آمده بود اين باشگاه به دنبال جذب بنزما نيز هست. 

فريدونحسن
فوتبالجهان

فن خال: خداحافظ مربيگري!
خريدهاي پرسر و صداي چيني ها براي پيشرفت و به روز شدن فوتبالشان طي ماه هاي 

اخير سر و صداي زيادي به راه  انداخته است.  اين خريد ها در مجامع بين المللي فوتبال 
و از سوي بزرگان اين رشته واكنش هاي متفاوتي را به خود ديده است. واكنش هايي 
كه اغلب انتقادآميز بوده و اين كار چيني ها را لطمه زدن به فوتبال توصيف كرده است، 
با اين حال چيني ها به رغم وجود مخالفت هاي داخلي نيز به كارشان ادامه مي دهند.  

يكي از چهره هاي مطرحي كه چيني ها به دنبال جذب او بوده اند لوئيز فان خان، سرمربي 
پيشين تيم هاي بارسلون و منچستر يونايتد است. فان خان پس از خداحافظي از دنياي 
مربيگري در اين خصوص مي گويد: »مي توانستم براي مربيگري به چين بروم، آنها 

پيشنهاد 50 ميليون يورويي به من دادند، اما من هنوز اينجا هستم اتفاقات زيادي 
در زندگي ام روي داد، اما به هر حال بايد با حقايق روبه رو شد.« سرمربي سابق 

تيم ملي هلند كه علاوه بر بارسلون و منچستر هدايت تيم هايي چون آژاكس، 
آلكمار و بايرن مونيخ را نيز برعهده داشته پس از 26 سال اعلام بازنشستگي 
كرد و راهي آسيا نشد هرچند كه عنوان مي شود دليل اصلي نيامدن او به 
چين وضعيت روحي و رواني دخترش بعد از مرگ همسرش است كه روي 

همين مسئله فان خان ترجيح داده تا در اين شرايط كنار فرزندش باشد.

يك دقيقه هم با ترامپ حرف نمي زنم
ديه گو مارادونا اسطوره جنجالي و تكرار نشدني فوتبال آرژانتين در دنياي سياست نيز حرف هاي 
زيادي براي گفتن دارد، مارادونا كه به خصوص با سران كشورهاي ضدامريكايي، امريكاي 
جنوبي و لاتين رابطه خوبي دارد در آخرين اظهارنظرهاي خود به ترامپ و هيلاري كلينتون 
تاخته است.  ستاره فوتبال آرژانتين مي گويد: »من هشت ساعت با فيدل كاسترو صحبت كردم 
و دوست نداشتم حتي يك بار هم پلك بزنم، اما اگر بخواهيد يك دقيقه با هيلاري 
يا ترامپ حرف بزنم قبول نمي كنم، تماشاي اين دو نفر براي من خسته كننده و 
بيهوده است.« مارادونا ادامه داد: »من با چاوز هم صحبت كرده ام و اين براي من 
افتخاري بزرگ است.« وي كه اخيراً ديداري با رهبر كاتوليگ هاي جهان 
هم داشته است با اشاره به اينكه واتيكان روي ذخاير پول و طلا خوابيده 
است، گفت: »من به كودكان گرسنه آفريقا فكر مي كردم و اين صحنه ها را 
مي ديدم و به اين فكر مي كردم كه آنها در ميدان عمل از سوي سازمان هاي 
حقوق بشر جهان چيزي نمي بينند. « مارادونا كه در آستانه ديدار دو تيم رئال 
مادريد و ناپل پس از مدت ها به شهر ناپل بازگشته است درخصوص بلاتر و 
پلاتيني گفت: »اين دو نفر دزد بين المللي هستند، اگر اين طرف ها حضور 

دارند، بگوييد تا مراقب وسايل خود باشيم.«


